
 

Herinnering uitnodiging!  

Inwonerbijeenkomst Dorpsraad Exloo op 12 maart 2025 aanvang 19.30 uur in Dorpshuis 

In deze bijeenkomst worden de bestedingen van het Dorpsbudget 2024 getoond en de aanvragen die tot nu 

toe zijn binnengekomen voor het jaar 2025.  

Ook zijn de vertegenwoordigers van de diverse verenigingen, stichtingen en werkgroepen uit ons dorp 

uitgenodigd waaraan vragen kunnen worden gesteld. Dus als u meer wilt weten hoe het gaat met het 

maatschappelijk verkeer in Exloo en u wilt nieuwtjes horen, schuif dan aan 12 maart as. Wij zorgen voor de 

koffie/thee en wat lekkers! 

1. Agenda 

2. Opening 

3. Bestuurswisseling dagelijks bestuur Dorpsraad 

4. Dorpsbudget 

5. Gebiedsfonds 

6. Rolverdeling samenwerking Dorpsraad, Schaapskudde en Hallenhoes  

7. Rondje besturen en werkgroepen: stvzk en/of nieuwe ontwikkelingen: actualisatie Sic, 

omgevingsprogramma Exloo, Schaapskudde, Shop, Hallenhoes, Astron 

8. Evenementenkalender Exloo 

9. W.v.t.t.k.       

Einde  

  



 
Verslag: Bijeenkomst Dorpsraad met inwoners Exloo  
  
Datum:  03-10-2024  
Tijdstip: 19.00 uur  
Locatie: Dorpshuis Exloo  
Aanwezig:  
Bestuur Stichting Dorpsraad:              
Wil Luchjenbroers, Jan Bakker, Gilly Lokerse.  
Notulen: Roelof Jong  
  
1.Opening:   
Wil  Luchjenbroers  opent de bijeenkomst en heet alle aanwezigen welkom, in het bijzonder de 
vertegenwoordigers van de Projectgroep, mythe Hunsow en Torenmonument. De bedoeling is dat 
het bestuur van de Dorpsraad de inwoners weer “bijpraat” over hetgeen er speelt in het dorp.  
Alle aanwezigen stellen zich voor. Er gaat een lijst rond waar emailadressen van de aanwezigen op 
staan.  
2. Mededelingen:  
Munitiedepot bij Exloo:  
Luchien  Polling ,Wil  Luchjenbroers en Wethouder Henk Zwiep waren aanwezig bij een 
informatieavond van Defensie in verband met de mogelijke komst van een munitiedepot bij Exloo. 
Het betreft een gebied wat globaal gelegen is achter de boerderij van de fam. Steenbergen aan de 
Buinerweg.  
Concrete informatie werd niet gegeven maar er zijn in Nederland nog 11 locaties in beeld waar een 
depot kan komen. Voor bewoners in de directe omgeving is dit een erg onzekere situatie, het zou 
kunnen betekenen dat bewoners uit het betrokken gebied moeten verdwijnen als zij binnen een 
straal van 700 meter wonen van het aangewezen gebied.                                                                        Ook 
worden er extra bouwkundige eisen gesteld aan omliggende woningen, zoals extra dubbel glas. De 
gemeente heeft samen met Lofar een zienswijze ingediend bij de provincie.   
De gemeente kan vooralsnog niets doen en moet afwachten aldus Wethouder Henk Zwiep. 
Opgemerkt werd nog dat de gemeente 21 hectare kan bieden en dat er 22 hectare nodig is voor het 
munitiedepot.  
Gesprek met gemeente over invulling gebied en voormalige voetbalvelden achter het 
gemeentehuis:  
De gemeente is inmiddels 6 jaar bezig met de ontwikkeling van plannen op de locatie van de 
sportvelden. De Dorpsraad heeft haar zienswijze m.b.t. deze plannen bij de gemeente ingediend. 
Hierin is gepleit voor sociale woningbouw en woningen voor jongeren, ook zou "De Smidswal" 
moeten blijven en deze aanpassen voor woningen. De gemeente is geen voorstander gezien de 
grondprijs. Aan de hand van een situatietekening legt Wil Luchjenbroers uit hoe de gemeente 
aangekeken heeft tegen de visie van Dorpsbelangen. De gewenste wieler en sceelerbaan is niet 
haalbaar, wel is het mogelijk om een klein deel van de parkeerplaats in te richten als ijsbaan. 
Belangrijk is de veiligheid en verkeerssituatie langs de school, hier zou een Kiss & Ride situatie 
ingericht moeten worden. Verder ligt het in de bedoeling van de gemeente om 30 woningen te 
bouwen op het terrein van het grote voetbalveld. Bedoeling is, dat er 140 parkeerplaatsen komen 
achter het gemeentehuis, maar ook extra  parkeerplaatsen bij het Dorpshuis. Op de locatie van de 
beweegtuin zijn nog geen bouwplannen gepland en de Dorpsraad gaat er van uit dat ook de Scouting 
meegenomen wordt in de plannen. Uiteraard gaat de Dorpsraad opnieuw in gesprek met de 
gemeente als de plannen verder uitgewerkt zijn.  
 
  



3. Uitkijktoren Hunsow/Torenmonument.  
De heren Harry Vos (secretaris), Jan Top (voorzitter) en Harm Bouma (bestuurslid) zijn de 
initiatiefnemers van het Hunsow project -Torenmonument.  
Harry Vos verteld over de mythe van de "verloren stad Hunsow" aan de hand van een 
videopresentatie en filmpje. Er is historisch onderzoek gedaan door professor Johan Picard die 
meende duidelijke sporen van bewoning te hebben gezien door de aanwezigheid van Celicfields. 
(Kleine Raadakkers) op de bewuste locatie. Mede door de opgraving van de Valtherveenweg (15 km 
lang) vanaf de Flintweg, een voor die tijd enorm project en de rivier De Hunze die dicht langs de 
locatie stroomde werd het vermoeden van bewoning in het gebied versterkt. Archeoloog Albert van 
Giffen heeft deze theorie echter weerlegd en afgedaan als historisch onjuist, wat de projectgroep in 
eigen gemaakt filmpje ook heel historisch bewust verteld. De projectgroep wil de mythe echter 
nieuw leven inblazen in de vorm van het bouwen van een toren in het gebied waar de mythe zich 
afgespeeld zou hebben en bedoeld als toeristisch rustpunt.  
Het Torenmonument is gepland op de locatie van een klein bosje gelegen aan de Valtherweg 
tegenover de manege. De Eigenaar L.Koopmans heeft daar een perceel beschikbaar gesteld om het 
monument te kunnen bouwen. De gemeente staat positief tegenover de plannen maar heeft 
meegegeven dat het monument een toeristische verbinding zou moeten maken tussen zand en 
veengebied. Om beide gebieden te kunnen overkijken zou het bouwwerk echter 60 mtr. hoog 
moeten worden, wat niet realistisch en haalbaar is. Bureau Arcades heeft een ontwerp gemaakt van 
de toren waarvan een maquette wordt getoond.                                                                                          De 
projectgroep heeft inmiddels omwonenden uitgenodigd in een informatiebijeenkomst en het ligt in 
de bedoeling om in 2025 te starten met het project. Verdere informatie is te vinden op 
www.hunsowprojecten.nl. Wil Luchjenbroers bedankt de projectgroep voor hun mooie presentatie 
en wenst ze veel succes.   
4. Feestelijke activiteiten  
Op 13 oktober as. staat het evenement Hexloo gepland bij het Hallenhoes, een echt najaar 
evenement met veel pompoenen, heksen en activiteiten voor kinderen. Het evenement is van 10.00 
uur tot 17.00 uur. Voor de organisatie krijgt het evenement veel hulp van Dorpsbelangen en andere 
vrijwilligers. Vanuit een heksenvereniging uit Westerwolde komen 3 a 4 dames om in heksenkleding 
rond te lopen op het Plein. In de Boerhoorn is alle informatie over het evenement terug te vinden.  
Op 25-26 en 27 oktober staat Oogstoberfeest gepland. E.e.a. vindt plaats bij “het Wapen van Exloo” Er 
staat ook een Dorpsbrunch gepland. Het volledige programma staat in de Boerhoorn.  
5. W.v.t.t.k.  
Het bestuur van de Stichting Schaapskudde is afgetreden. Het bestuur van de Dorpsraad fungeert nu 
als vangnet en heeft de taken tijdelijk overgenomen. Binnen deze tijdelijke situatie neemt Jan Bakker 
de zaken die spelen rond de kudde, zoals begrazing en contacten met SBB voor zijn rekening en Wim 
Fransen doet de financiën naar de Provincie en Gemeente. Wil Luchjenbroers neemt het 
voorzitterschap tijdelijk op zich. De betrokken wethouder is geïnformeerd over deze tijdelijke 
situatie. Het ligt in de bedoeling dat de Dorpsraad zich op 1 januari 2025 weer loskoppelt van deze 
situatie en dat een nieuw te vormen Stichtingsbestuur de taken voor de Schaapskudde weer 
overneemt. Over de oorzaak van het stoppen van het vorige bestuur verwijst de Dorpsraad naar het 
vorige bestuur.  
Door onze herder Nynke worden te veel uren gemaakt en zij heeft nog geen vakantie op kunnen 
nemen, om die reden is er een 2e herder, voor 24 uren per week een jaar lang, aangesteld.  
Omdat de wolf oprukt, ligt het in de bedoeling om Berg kudde- bewakingshonden aan te schaffen, dit 
zou in het voorjaar moeten plaats vinden. Deze honden moeten één worden met de schapen en 
zullen dag en nacht bij de kudde zijn, aldus Jan Bakker. Vanuit de aanwezigen (Jan Geerts) wordt hier 
een kritische opmerking over gemaakt gezien de aard van deze honden en de loop door de straten. 
Het bestuur is zich bewust van deze situatie en gaat nog meer informatie inwinnen.  
Alle schapen zijn gedekt en de verwachting is, dat er in het voorjaar lammetjes geboren worden.  
Jan Bakker legt uit, de kudde loopt goed en heeft de blauwtong ziekte goed doorstaan, met name 
door 2x inenting. Wel verminderde conditie van de kudde en extra kosten door entingen ed. De 

http://www.hunsowprojecten.nl/


gemeente is hiervoor om een extra bijdrage gevraagd. Bij de Odoornerdennen is door 
Staatsbosbeheer een extra afrastering gemaakt voor de kudde, met als voordeel dat de loopafstand 
naar vakantiepark Puur een stuk korter is. De kudde loopt daar enkele malen per jaar naar toe tegen 
een vergoeding.  
Het oude Schapeninformatiecentrum (SIC) bij de Kooi is nu gesloten. Wat de nieuwe bestemming zal 
zijn is nog niet bekend, maar gedacht wordt aan een open ruimte met levende have (belevingsruimte 
met dieren) een situatie als bv. een kinderboerderij met interactieve activiteiten.  
M.b.t.de verkeersituatie in de Hoofdstraat, er worden de hele maand november werkzaamheden 
uitgevoerd in de Hoofdstraat (nieuw asfalt en rode fietsstrook). Het betreft het deel vanaf de slinger 
bij de N34 tot de Veldakkersweg.   
In de Hoofdstraat zal ter hoogte van de Herberg een meer veilige oversteek worden aangebracht. Het 
dorp is gedurende de werkzaamheden aan de Hoofdstraat bereikbaar via de Parallelweg naast de 
N34. Ook maakt men een versmalling in de weg waar je de bebouwde kom in komt aan het 
Zuideinde. (aan de zijde van het zwembad). Deze werkzaamheden worden in oktober opgestart. 
Odoorn is dan via de Borgerderweg of via Valthe te bereiken.  
Een deel van de bewoners in de Hoofdstraat wilde graag een snelheidsbeperking van 30 km/p uur in 
het bewoonde deel tot de Veldakkersweg. De verkeersgroep had hierover een gesprek met de 
gemeente, deze wilde hier niet aan meewerken omdat het bewuste weg deel dan geheel anders 
ingericht zou moeten worden en er een te groot verschil in snelheden zou zijn ter hoogte van de 
Veldakkersweg.  
Rondom de Schaapskooi is door vrijwilligers veel achterstallig tuinonderhoud opgepakt. Ook heeft 
het beperken van het energiegebruik in het SIC aandacht gehad.  
6. Rondvraag  
Roelof Hoving informeert naar de stand van zaken inzake de exploitatie van Het Hallenhoes. Jan Bakker 
geeft aan de hand van becijferingen uitleg dat de exploitatie goed loopt.  
Wat is de situatie met Astron in het Hallenhoes? Astron is bezig met de inrichting er komen 3 
kubussen met informatie, deze zijn nu nog niet operationeel, wel is er een schoolklas geweest om dit 
infocentrum op de verdieping te bekijken, de opening voor publiek zal nog volgen.  
Wat is de situatie m.b.t. werkzaamheden aan de Meerweg? Deze werkzaamheden worden verwacht 
in 2025. Opgemerkt wordt dat het van belang is dat het voetpad doorgetrokken zal worden.  
Er wordt gesteld dat er een kwaliteit slag noodzakelijk is als het gaat om de bevordering van 
informatie aan toeristen in het Hallenhoes. Er valt veel te verbeteren gezien de toename van 
toeristen naar het dorp, met name vanwege de groei van omliggende vakantieparken. De TIP zou een 
zelfstandige vorm moeten krijgen in Het Hallenhoes aldus Jon Waarsing, bij de gemeente leeft die 
veronderstelling ook. Dit heeft zeker de aandacht aldus Wil Luchjenbroers, maar is door ziekte van de 
betrokken leidinggevende nog niet geslaagd.  
Sluiting:  
Wil Luchjenbroers bedankt alle aanwezigen voor hun inbreng met goede onderwerpen en wenst 
iedereen wel thuis.  
  
  
Nagekomen Meerweg – Gemeente – Dorpsraad v.v.   
Vraag aan de gemeente, dhr. P. Postema  
Hallo Peter   
Afgelopen donderdag 3 oktober had de Dorpsraad overleg met de inwoners. Er werd nog naar de 
Meerweg gevraagd; of de Dorpsraad nog iets had gehoord. De bewoners willen graag het fietspad 
doorgetrokken hebben.  
Ik heb geen nieuws van je gehoord en gezegd, dat er nog geen nieuws is.  
  
Hallo Wil  
Het klopt inderdaad van de Meerweg. Er zijn nog geen concrete plannen voor wegonderhoud van de 
Meerweg.  



Wel wordt de openbare verlichting langs de Meerweg vernieuwd. Er komen meer lichtmasten en ook 
een speciaal type omdat het nog een karakteristieke weg is.  
Meer info op www.borger-odoorn.nl/ledverlichting  
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Gebiedsfonds 

  



 

 

  



Oorspronkelijk Plan SportExloo 

 



 



 

Evaluatie proces gemeente, organisaties,inwoners en voorstel voor 
invulling plannen gebied achter het gemeentehuis/vrijkomende 

voetbalvelden HOVC te Exloo 

De Stichting Dorpsraad Exloo en de werkgroep SportExloo hebben zich ruim 6 jaar 
ingezet om een zo goed en breed gedragen herinrichtingsplan te krijgen voor de 
vrijkomende voetbalvelden van HOVC te Exloo. In samenwerking met de gemeente is 
het plan tot stand gekomen. Het door de gemeente gekozen participatietraject van de 
afgelopen maanden met het pilottraject in het kader van de nieuwe omgevingswet had de 
Dorpsraad graag anders gezien. Wij doen een voorstel die recht doet aan wat er de 
afgelopen 6 jaar (dus inclusief de afgelopen 3 inwonersbijeenkomsten) is ingebracht. Met 
deze brief wil de Dorpsraad als breed gedragen organisatie in het dorp aangeven dat zij 
met vele vrijwilligers in al die jaren veel tijd en energie hebben gestoken in de plannen en 
zij dan ook graag met nadruk zien dat hun inbreng herkenbaar blijft.   

 

De uitkomst die het afgelopen jaar is opgehaald komt tot nu toe niet geheel overheen met 
toekomstvisie van Exloo. Dat de actualiteit vraagt om ook in te zetten op o.a. meer 
woningen en parkeervoorzieningen is begrijpelijk, maar wel in samenhang met bestaande 
plannen en ideeen en na goede (gezamenlijke) integrale afwegingen. 1 van de afwegingen 
is om ook de input van de afgelopen 6 jaar mee te nemen in de plannen. Dit is ook 
onderschreven door het vorige gemeentebestuur, maar daar zien we op dit moment niet 
veel van terug met uitzondering van het aanpassen van de toegangsweg en parkeren. 

Er zijn meerdere manieren te komen tot goede integrale afwegingen en die recht doen aan 
wat er is ingebracht door inwoners, sportverenigingen, school, dorpsraad. Deze inbreng 
mag niet zomaar terzijde worden geschoven. Vanaf 2019 is samen met de div. 
dorpsorgsanisaties, inwoners en toenmalig gemeentebestuur met een bottumupproces 
gestart met hoog in het vaandel een goede inwonerparticipatie. Vele vrijwilligers hebben 
in verschillende overleggen en terugkoppelingen met de inwoners van het dorp allerhande 
beelden opgehaald die ook zijn gedeeld met ambtenaren van de gemeente  en het 
toenmalig gemeentebestuur. 

Nu de participatieronde van het afgelopen jaar is beeindigd is de indruk achtergebleven 
dat het huidige gemeentebestuur bovengenoemde procesroute heeft gekozen om zoveel 
mogelijk eigen interpretatie- en invulruimte over te houden. Daarnaast had de dorpsraad 
graag voor het thema wonen ook een onderzoek gezien naar andere 
inbreidingsmogelijkheden bijvoorbeeld vrijkomende (agrarische) bedrijfsgebouwen in het 
dorp en ideeen opgehaald voor de sporthal. Van woondeskundigen is begrepen dat 

binnen afzienbare tijd de krimp ook weer in beeld komt. 

In aansluiting op het vorenstaande betreurt de Dorpsraad de invulling van het hoofdveld 
met woningen en ziet het als een niet wenselijke onomkeerbare ontwikkeling. Een uniek 
stuk openbare ruimte welke wordt opgeofferd voor dure woningbouw. Dit vraagt wat ons 
betreft om een heroverweging. 

Toevoeging vlekkenplan 

Gezien de verschillende uitvoeringen van een vlekkenplan heeft de werkgroep 
SportExloo nog een plan uitgewerkt die meer recht doet aan hetgeen is ingebracht tijdens 



de participatierondes die SportExloo heeft gehad met de inwoners. Deze toevoeging en 
alternatief is weergegeven op pagina 3.   

Graag wil men deze noot persoonlijk aan weth. Henk Zwiep presenteren en mondeling 
toelichten..  

 

Suggestie plan invulling trapveldje achter de Sportzaal 

 

 

 

 


